
 

 
 
 

Zpráva Revizní komise za rok 2022 
 
 

Revizní komise v roce 2022 pracovala ve stejném složení (abecední pořadí, bez titulů): 
Jiří Kopta, Zdeněk Maršálek, Alena Mrkvičková, Josef Novák a Bohumír Sunek. Většinu práce 
jsme provedli formou emailů a telefonních rozhovorů, pokud bylo potřeba přímého kontaktu, 
zajišťoval předseda RK. Je to pochopitelně někdy trochu složitější a ne tak operativní, jako by 
bylo osobní setkání účastníků. Na základě toho navrhla RK úpravu výdajové části rozpočtu 

ŠSČR zařazením bodu V 15.11 Administrativní práce Revizní komise. 
  

Zásadní součástí naší práce je sledování čerpání rozpočtu v průběhu roku a v celkové 
kontrole jeho dodržování. I v letošním roce bylo nutné využít loňskou konferencí schváleného 
bodu usnesení k pravomoci VV ŠSČR upravovat rozpočet podle situace. Všechny úpravy 
proběhly podle pravidel. Největším „narušením“ výdajové stránky byl přesun konání 
olympiády do Indie, který stál ŠSČR pro ženy o 108 tisíc a pro muže o 97 tisíc víc (cca o 20 %), 
než byl předpoklad a velmi rozsáhlé MČR v bleskové hře, kde byl nárůst nákladů o 77 tisíc 
(38%). Kde se šetřilo, najdete v předloženém čerpání rozpočtu 2022. Byly zkontrolovány 
namátkově také účetní doklady, závěrka a její výstupy včetně zákonem požadovaných inventur 
a soupisů, tedy stav účetnictví k 31. 12. 2022. RK kladně hodnotí i velmi nízké pohledávky, k 31. 
12. 2022 je vymáháno jen cca 11,5 tisíce korun.  

 
Z hlediska účetních předpisů a provádění finančních operací nebyly shledány žádné 

závažné nedostatky. Stejně zodpovědně (kvalitativně i kvantitativně) byly proúčtovány 
obdržené dotace. 

 
 RK doporučuje delegátům schválit hospodaření ŠSČR za rok 2022 v celkové konečné výši 

537.818,- Kč, jak již bylo deklarováno ve vystoupení hospodáře svazu.  
  

Zástupce RK se zúčastnil většiny jednání VV, která probíhala vždy ve velmi dobré 
spolupráci. RK také kontrolovala plnění VV zadaných úkolů. Bohužel, tady musíme konstatovat 
nesplnění zásadního úkolu – dlouhodobě není splněna kontrola a úprava statutů jednotlivých 
komisí, uložená organizační komisi a jednotlivým předsedům dne 30. března 2020.  Naopak 
bylo splněno usnesení č. 1 minulé konference, vytvořit pro možnost veřejné kontroly 
samostatnou přehlednou tabulku uložených úkolů a jejich plnění se všemi náležitostmi - první 
vlaštovka je uvedena u zápisu ze 167. jednání VV.  

Revizní komise v této oblasti důrazně doporučuje ŠSČR aktualizaci všech Řádů, Směrnic 

a Pravidel pro činnost ŠSČR. 
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Současně byla také provedena kontrola všech jednotlivých usnesení z minulé 

konference. Drobné problémy zůstávají v naplnění bodů 5 a 6 – tedy úkolů pro pobočné spolky 
a jejich vztah k rejstříkům. U šesti krajů (Jihočeský, Pardubický, Jihomoravský, Zlínský, 
Olomoucký, Moravskoslezský) chybí aktualizace voleb statutárních zástupců (Zápisy v 
Rejstříku jsou z let do roku 2019 – tedy už se u nich museli uskutečnit nové volby!), ale zlepšila 
se činnost v zařazování listin, jen jeden kraj (Jihomoravský) dosud nemá vše v pořádku. Ostatní 
usnesení jsou v podstatě splněna.   

V souvislosti s touto problematikou Revizní komise, vedena snahou o snížení 

administrativní práce VV, předložila k projednání na dnešní konferenci změnu stanov v délce 

funkčního období na 5 let. 

 
 RK doporučuje delegátům schválit činnost VV a jednotlivých komisí za rok 2022, jak byla 

na konferenci předložena.  
  
 

Revizní komise se mimo dodržování stanovených pravidel Šachového svazu zabývala také 
dvěma kontrolami na základě obdrženého podnětu. 
Jedním byl podnět od pana Vojtěcha Pláta k prošetření události, která se stala v roce 2021 na 
listopadovém ME družstev v šachu ve Slovinsku. Závěrem šetření RK bylo, že organizace 
návratu byla samozřejmě zásadních chybou a VV na svém zasedání zvážil celou situaci a 
provedl patřičná opatření i v personální oblasti. Závěr RK je uložen na sekretariátu ŠSČR. 
Druhým podnětem byla žádost Karlovarského šachklubu Tietz o prošetření postupu VV ŠSČR 
při projednávání odvolání proti výši pokuty, udělené STK. RK po prověření podkladů vyjádřila 
souhlas s průběhem řízení o pokutách a průběhu odvolacího řízení, vykonaného STK ŠSČR a 
s průběhem odvolacího řízení, provedeného VV ŠSČR a neshledala žádné porušení šachových 
řádů, směrnic a rozpisů. Závěr RK je uložen na sekretariátu ŠSČR. 
 
 
 
   

 
 

 
 

Závěr: 
 

Doporučení: 

- RK doporučuje konferenci schválit činnost VV ŠSČR a jeho komisí v roce 2022 

- RK doporučuje konferenci schválit čerpání rozpočtu za rok 2022 

 

 

15. 2. 2023 
 
 
 

Předkládá: Bohumír Sunek, předseda RK ŠSČR 
 
 
 
 


